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Poslání Nadačního fondu PSYRES 2022 
Naším posláním je především zajistit finanční prostředky a zabezpečit realizaci českého výzkumu 

psychedelických látek a jejich potenciálu v léčbě duševních onemocnění. Přispíváme tak k vývoji účinnějších 

způsobů léčby deprese a jiných duševních onemocnění. Každý čtvrtý člověk na světě trpí duševním 

onemocněním a třetině z nich tradiční léčba nepomáhá. Psychedeliky asistovaná terapie je tak pro řadu 

trpících pacientů nadějí. 

Věříme ve vědecký přístup a čeští vědci patří ke světové špičce. 

Poděkování 
V prvé řadě chceme poděkovat všem významným podporovatelům Nadačního fondu PSYRES, kteří přispěli 

nebo se jiným způsobem zapojili, a to nejen v roce 2022. Právě díky Vám mohla být výzkumná činnost a 

příprava projektů realizována. 

Děkujeme také všem společnostem, institucím a klinikám za podporu a společné sdílení know-how a 

informací prospěšných pro rozvoj těchto projektů. 

Díky patří také všem odborníkům, mediálním, projektovým, marketingovým, strategickým a 

charitativním uskupením za jejich odborné poradenství, které pro náš růst bylo v tomto roce tolik cenné. 

Děkujeme všem podporovatelům výzkumu psychedelik, kteří svým altruismem šíří povědomí o této 

problematice a tím přispívají ke zviditelnění potenciálu psychedelických látek ve společnosti. Vážíme si 

každého i sebemenšího daru, kterým přispíváte vědeckému výzkumu. V neposlední řadě děkujeme také 

všem za důvěru, trpělivost a nadšení. 

A hlavní dík patří výzkumníkům a akademickým pracovníkům, bez kterých bychom nikdy nebyli schopni 

posouvat hranice současné medicíny a pomáhat všem, kterým moderní léčba dává naději na uzdravení a 

lepší život. Vaši práci, vytrvalost, trpělivost, odvahu, nadšení, touhu po poznání a pomoci obdivujeme! 
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Management a osobnosti 

Zakladatelé 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

prof. MUDr. Jiří Horáček, Ph.D., FCMA 

Neurovědec, psychiatr, psychoterapeut a přednosta Kliniky psychiatrie a lékařské psychologie 3. lékařské 

fakulty Univerzity Karlovy. Výzkumně se zde a současně v Národním ústavu duševního zdraví zabývá 

studiem léčebného potenciálu psychedelik, výzkumem schizofrenie, teorií vědomí a využitím 

neurozobrazovacích metod. Spoluzakladatel kliniky Psyon. 

MUDr. Tomáš Paleníček, Ph.D. 

Psychiatr a neurovědec se specializací na výzkum účinků psychedelik a dalších psychoaktivních látek. 

Vedoucí Centra pro výzkum psychedelik v Národním ústavu duševního zdraví. Výzkumy jeho týmů pokrývají 

oblasti od buněčných kultur až po využití psychedelik v léčbě depresivních pacientů. Spoluzakladatel kliniky 

Psyon. 

MUDr. Martin Brunovský, Ph.D. 

Neurovědec, neurolog a vedoucí Klinického výzkumného programu Národního ústavu duševního zdraví. 

Soustředí se na aplikaci neurozobrazovacích metod (zejména kvantitativní elektroencefalografie) při 

hodnocení účinků psychoaktivních látek na centrální nervovou soustavu s cílem zlepšení predikce odpovědi 

na psychofarmakologickou léčbu. Spoluzakladatel kliniky Psyon. 

 

  

MUDr. Martin 

Brunovský, 

Ph.D. 

. 

 kreativity, 

pochopení a 

smíření se s věcmi, 

které člověk 

nezmění. Nastal 

čas připustit 

změnu 

paradigmatu. 

Psychedelika - 

rozšířený stav 

vědomí, pomáhají 

posouvat nejen 

jednotlivce, ale i 

společnost a 

civilizaci k 

lepšímu. Věřím, že 

zodpovědný, 

uvědomělý, 

pokorný a 

legalizovaný 

přístup k těmto 

látkám je pro 

společnost 

opravdový game 

changer.” 

 

MUDr. Tomáš 

Paleníček, Ph.D. 

 kreativity, 

pochopení a 
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nezmění. Nastal 

čas připustit 

změnu 
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Psychedelika - 

rozšířený stav 

vědomí, pomáhají 

posouvat nejen 

jednotlivce, ale i 

společnost a 

civilizaci k 

lepšímu. Věřím, že 

zodpovědný, 

uvědomělý, 

pokorný a 

legalizovaný 

přístup k těmto 

látkám je pro 

společnost 

opravdový game 

changer.” 

 

prof. MUDr. Jiří 

Horáček, Ph.D., 

FCMA 

“Psychedelika jsou 

součástí lidské 

historie. Používají 

se jako lék na duši, 

k nahlédnutí na 

problém z jiného 

úhlu, zlepšení 

kreativity, 

pochopení a 

smíření se s věcmi, 

které člověk 

nezmění. Nastal 

čas připustit změnu 

paradigmatu. 

Psychedelika - 

rozšířený stav 

vědomí, pomáhají 

posouvat nejen 

jednotlivce, ale i 

společnost a 

civilizaci k lepšímu. 

Věřím, že 

zodpovědný, 

uvědomělý, 

pokorný a 

legalizovaný 

přístup k těmto 

látkám je pro 

společnost 

opravdový game 

changer.” 

 



Nadační fond pro výzkum psychedelik PSYRES  blíže k podstatě… 

4 
 

Správní rada 
 

 

 

 

 

 

 

 

Ing. Václav Dejčmar 

Ekonom a filantrop, investor do finančních a private equity projektů kolem společnosti RSJ. Spolumajitel 

centra současného umění Dox Prague a příležitostný producent. Rád se zabývá disruptivními myšlenkami. 

Je přesvědčen o zásadním celospolečenském významu psychedelické renesance. 

Ing. Ondřej Fryc 

Podnikatel a dobrodruh (s batohem procestoval svět). Založil několik úspěšných firem jako Mall.cz. Skrze 

svůj investiční fond Reflex Capital investuje do nadějných českých projektů a podnikatelů. S manželkou 

Terezou vychovává tři děti a společně podporují neziskové aktivity s celospolečenským dopadem.  

Yemi AD 

Kreativec, filantrop a zakladatel JAD Productions. Yemi se ve spolupráci se světovými značkami a umělci 

zasloužil o mezinárodní uznání. Byl vybrán z milionu uchazečů jako jeden z osmi členů posádky dearMoon, 

první civilní lunární mise pod záštitou SpaceX. V neposlední řadě založil Moonshot Platform, neziskovou 

organizaci podporující inovátory řešící globální výzvy. V roce 2022 mu byla udělena stříbrná medaile 

předsedy Senátu za za odvahu překračovat každodennost a hledat výjimečnost. Jeho úsilí v oblasti 

vzdělávání a inovace je důkazem jeho odhodlání pro dosažení pozitivní společenské změny. 

  

Yemi AD 

 

Ing. Ondřej Fryc 

 

Ing. Václav 

Dejčmar 

součástí lidské 

historie. Používají 

se jako lék na duši, 

k nahlédnutí na 

problém z jiného 

úhlu, zlepšení 

kreativity, 

pochopení a 

smíření se s věcmi, 

které člověk 

nezmění. Nastal 

čas připustit 

změnu 

paradigmatu. 

Psychedelika - 

rozšířený stav 

vědomí, pomáhají 

posouvat nejen 

jednotlivce, ale i 

společnost a 
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Věřím, že 

zodpovědný, 

uvědomělý, 

pokorný a 

legalizovaný 

přístup k těmto 

látkám je pro 

společnost 

opravdový game 

changer.” 
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Vědecká rada 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

doc. Ing. Martin Kuchař, Ph.D. 

Bioorganický chemik. Více než 10 let se věnuje forenzní toxikologii a neuropsychofarmakologickému 

výzkumu. V oblasti psychedelických látek se zaměřuje na syntézu alkaloidů, jejich metabolismu a 

farmakologické charakterizaci s výhledem na jejich využití v psychiatrické praxi. Aktivní člen mezinárodní 

forenzní toxikologické společnosti. Aktuální vědecké poznatky přenáší do legislativy omamných a 

psychotropních látek.  

doc. MUDr. Viktor Mravčík, Ph.D. 

Lékař se specializací hygiena a epidemiologie. Doktor preventivního lékařství na 1. lékařské fakultě 

Univerzity Karlovy a docent Kliniky adiktologie. Někdejší vedoucí Národního monitorovacího střediska pro 

drogy a drogové závislosti při Úřadu vlády. Publikoval řadu vědeckých a koncepčních prací v oblasti 

epidemiologie legálních a nelegálních drog, a hazardu.  

Ingmar Gorman, Ph.D. 

Psycholog se specializací na psychedelickou harm reduction (snižování rizik) a integraci. Spoluzakladatel 

psychedelické vzdělávací společnosti Fluence školící specialisty v terapii asistované psychedeliky. Řešitel a 

terapeut klinického výzkumu MDMA asistované psychoterapie pro posttraumatickou stresovou poruchu.  

Prof. Tania Re 

Psycholožka se specializací na Gestalt psychoterapii. Působí jako terapeutka v Miláně a ve Švýcarsku, kde 

prohlubuje praxi v bionaturálních disciplínách. Její přední výzkum je situován v Jižní Americe v domorodých 

Ingmar Gorman, 

Ph.D. 

. 

součástí lidské 

historie. Používají 

se jako lék na duši, 

k nahlédnutí na 

problém z jiného 

úhlu, zlepšení 

kreativity, 

pochopení a 

smíření se s věcmi, 

které člověk 

nezmění. Nastal 

čas připustit 

změnu 

paradigmatu. 

Psychedelika - 

rozšířený stav 

vědomí, pomáhají 

posouvat nejen 

jednotlivce, ale i 

společnost a 

civilizaci k 

lepšímu. Věřím, že 

zodpovědný, 

uvědomělý, 

pokorný a 

legalizovaný 

přístup k těmto 

látkám je pro 

společnost 

opravdový game 

changer.” 

 

doc. MUDr. 

Viktor Mravčík, 

Ph.D. 

. 

součástí lidské 

historie. Používají 

se jako lék na duši, 

k nahlédnutí na 

problém z jiného 

úhlu, zlepšení 

kreativity, 

pochopení a 

smíření se s věcmi, 

které člověk 

nezmění. Nastal 

čas připustit 

změnu 

paradigmatu. 

Psychedelika - 

rozšířený stav 

vědomí, pomáhají 

posouvat nejen 

jednotlivce, ale i 

společnost a 

civilizaci k lepšímu. 

Věřím, že 

zodpovědný, 

uvědomělý, 

pokorný a 

legalizovaný 

přístup k těmto 

látkám je pro 

společnost 

opravdový game 

changer.” 

 

doc. Ing. Martin 

Kuchař, Ph.D. 

součástí lidské 

historie. Používají 

se jako lék na duši, 

k nahlédnutí na 

problém z jiného 

úhlu, zlepšení 

kreativity, 

pochopení a 

smíření se s věcmi, 

které člověk 

nezmění. Nastal 

čas připustit 
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lepšímu. Věřím, že 

zodpovědný, 

uvědomělý, 

pokorný a 

legalizovaný 

přístup k těmto 

látkám je pro 

společnost 

opravdový game 

changer.” 

 

Prof. Dr. Jan 

Ramaekers, 

Ph.D. 

. 

součástí lidské 

historie. Používají 

se jako lék na duši, 

k nahlédnutí na 

problém z jiného 

úhlu, zlepšení 

kreativity, 

pochopení a 

smíření se s věcmi, 

které člověk 

nezmění. Nastal 

čas připustit 

změnu 

paradigmatu. 

Psychedelika - 

rozšířený stav 

vědomí, pomáhají 

posouvat nejen 

jednotlivce, ale i 

společnost a 

civilizaci k 

lepšímu. Věřím, že 

zodpovědný, 

uvědomělý, 

pokorný a 

legalizovaný 

přístup k těmto 

látkám je pro 

Prof. Tania Re 

. 

součástí lidské 

historie. Používají 

se jako lék na duši, 

k nahlédnutí na 

problém z jiného 

úhlu, zlepšení 

kreativity, 

pochopení a 

smíření se s věcmi, 

které člověk 

nezmění. Nastal 

čas připustit 

změnu 

paradigmatu. 

Psychedelika - 

rozšířený stav 

vědomí, pomáhají 

posouvat nejen 

jednotlivce, ale i 

společnost a 

civilizaci k 

lepšímu. Věřím, že 

zodpovědný, 

uvědomělý, 

pokorný a 

legalizovaný 

přístup k těmto 

látkám je pro 

společnost 

opravdový game 
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komunitách. Věnuje se studiu tradičních medicín, rostlin a léčebných rituálů. Participuje na výzkumech s 

využitím rostlin ve spolupráci s univerzitami ve střední Evropě, Spojených státech a Jižní Americe. V Itálii 

propaguje využití psychotropních látek v terapii. 

Prof. Dr. Jan Ramaekers, Ph.D. 

Profesor psychofarmakologie a behaviorální toxikologie. Působí na univerzitě v nizozemském Maastrichtu. 

Věnuje se výzkumu v oblasti psychofarmakologie, závislostí, drog a dopravní psychologii. 

Patroni 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Provoz fondu je hrazen výlučně z podpory jednotlivých Patronů Nadačního fondu PSYRES. Součástí 

patronátu je exkluzivní postavení v rámci fondu, pravidelné informace o novinkách a účast na 

organizovaných akcích. Jednou ročně probíhá unikátní večeře s výzkumníky. 

  

Ing. Václav 

Dejčmar 

“Psychedelika jsou 

součástí lidské 

historie. Používají 

se jako lék na duši, 

k nahlédnutí na 

problém z jiného 

úhlu, zlepšení 

kreativity, 

pochopení a 

smíření se s věcmi, 

které člověk 

nezmění. Nastal 

čas připustit 

změnu 

paradigmatu. 

Psychedelika - 

rozšířený stav 

vědomí, pomáhají 

posouvat nejen 

jednotlivce, ale i 

společnost a 

civilizaci k 

lepšímu. Věřím, že 

zodpovědný, 

uvědomělý, 

pokorný a 

legalizovaný 

přístup k těmto 

látkám je pro 

společnost 

opravdový game 

changer.” 

 

Jakub Nytra 

 

Richard Morávek 

“Psychedelika jsou 

součástí lidské 

historie. Používají 

se jako lék na duši, 

k nahlédnutí na 

problém z jiného 

úhlu, zlepšení 

kreativity, 

pochopení a 

smíření se s věcmi, 

které člověk 

nezmění. Nastal 

čas připustit 

změnu 

paradigmatu. 

Psychedelika - 

rozšířený stav 

vědomí, pomáhají 

posouvat nejen 

jednotlivce, ale i 

společnost a 

civilizaci k lepšímu. 

Věřím, že 

zodpovědný, 

Francesca 

Dominika 

Kolowrat-

Krakowská 

“Psychedelika jsou 

součástí lidské 

historie. Používají 

se jako lék na duši, 

k nahlédnutí na 

problém z jiného 

úhlu, zlepšení 

kreativity, 

pochopení a 

smíření se s věcmi, 

které člověk 

nezmění. Nastal 

čas připustit 

změnu 

paradigmatu. 

Psychedelika - 

rozšířený stav 

vědomí, pomáhají 

posouvat nejen 

jednotlivce, ale i 

společnost a 

civilizaci k 

Bohdana Tamas 

“Psychedelika jsou 

součástí lidské 

historie. Používají 

se jako lék na duši, 

k nahlédnutí na 

problém z jiného 

úhlu, zlepšení 

kreativity, 

pochopení a 

smíření se s věcmi, 

které člověk 

nezmění. Nastal 

čas připustit 

změnu 

paradigmatu. 

Psychedelika - 

rozšířený stav 

vědomí, pomáhají 

posouvat nejen 

jednotlivce, ale i 

společnost a 

civilizaci k 

lepšímu. Věřím, že 

zodpovědný, 

Ing. Ondřej Fryc 

“Psychedelika jsou 

součástí lidské 

historie. Používají 

se jako lék na duši, 

k nahlédnutí na 

problém z jiného 

úhlu, zlepšení 

kreativity, 

pochopení a 

smíření se s věcmi, 

které člověk 

nezmění. Nastal 

čas připustit 

změnu 

paradigmatu. 

Psychedelika - 

rozšířený stav 

vědomí, pomáhají 

posouvat nejen 

jednotlivce, ale i 

společnost a 

civilizaci k 

lepšímu. Věřím, že 

zodpovědný, 

uvědomělý, 

pokorný a 

legalizovaný 

přístup k těmto 

látkám je pro 

společnost 

opravdový game 

changer.” 
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Změna ředitelky 

 

 

 

Konec roku v Nadačním fondu proběhl v duchu zásadní personální změny – ředitelku Vladěnu Sobasovou 

vystřídala na pozici CEO zkušenostmi ostřílená Jana Bednářová, která jednoznačně zvítězila ve výběrovém 

řízení. 

Dary a nadační příspěvky 2022 
V roce 2022 jsme získaly dary v celkové hodnotě 4 373 740 Kč.  

Dary významných osobností českého byznysu a filantropů významně převažovaly oproti darům běžné 

veřejnosti. Naše podpora formou nadačních příspěvků ve výši 2 206 900 Kč směřovala do Národního ústavu 

duševního zdraví a na dva klíčové výzkumné projekty PSIKET001 a PSIKET 002.  

Další náklady zahrnovaly především tvorbu nové prezentace organizace, včetně nových webových stránek, 

PR, komunikace a osvěty. Jednalo se také o náklady spojené s prosazováním legislativních změn v oblasti 

psychedelické léčby. Detailní účetní uzávěrka je součástí přílohy této výroční zprávy. 

Podpořené výzkumné projekty a jejich význam 

PSIKET001 
Klinické hodnocení PSIKET001 je zaměřeno na studium rychlého antidepresivního účinku psilocybinu u 

pacientů s famakorezistentní depresí. Účinek je srovnáván s kontrolní látkou ketaminem, který je již svým 

rychle nastupujícím antidepresivním efektem známý, a psychoaktivní látkou bez antidepresivního působení 

Jana Bednářová 

“Psychedelika jsou 

součástí lidské 

historie. Používají 

se jako lék na duši, 

k nahlédnutí na 

problém z jiného 

úhlu, zlepšení 

kreativity, 

pochopení a 

smíření se s věcmi, 

které člověk 

nezmění. Nastal 

čas připustit 

změnu 

paradigmatu. 

Psychedelika - 

rozšířený stav 

vědomí, pomáhají 

posouvat nejen 

jednotlivce, ale i 

společnost a 

civilizaci k 

lepšímu. Věřím, že 

zodpovědný, 

uvědomělý, 

pokorný a 

legalizovaný 

přístup k těmto 

látkám je pro 

společnost 

opravdový game 

changer.” 

 

Mgr. Vladěna 

Sobasová 

“Psychedelika jsou 

součástí lidské 

historie. Používají 

se jako lék na duši, 

k nahlédnutí na 

problém z jiného 

úhlu, zlepšení 

kreativity, 

pochopení a 

smíření se s věcmi, 

které člověk 

nezmění. Nastal 

čas připustit 

změnu 

paradigmatu. 

Psychedelika - 

rozšířený stav 

vědomí, pomáhají 

posouvat nejen 

jednotlivce, ale i 

společnost a 

civilizaci k 

lepšímu. Věřím, že 

zodpovědný, 

uvědomělý, 

pokorný a 

legalizovaný 

přístup k těmto 

látkám je pro 

společnost 

opravdový game 

changer.” 
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– midazolamem. V rámci studie je účastníkům jednou aplikována jedna z výše zmíněných látek, a to s 

pravděpodobností 1:1:1. 

Klíčovým přínosem této studie, mimo pomoc zapojeným pacientům, je unikátní srovnávání 

antidepresivního účinku hned dvojice látek s psychedelickým účinkem. 

Výstupy klinické studie významně přispějí k: 

● vhledu do mechanismů léčby rezistentní deprese  

● vytvoření nové a účinnější léčebné strategie pro pacienty, u nichž selhala tradiční terapie  

● odhalení rozdílů v účinnosti a bezpečnosti těchto látek 

● zpřístupnění efektivní a revoluční léčby pacientům, kteří ji potřebují 

PSIKET002 
Klinická studie PSIKET002 se soustředí na psilocybin jako nástroj strategie rychlé antidepresivní odpovědi 

u deprese komorbidní s onkologickým onemocněním. Hodnotí vliv jednorázové dávky psilocybinu či 

ketaminu, respektive psilocybinem/ketaminem asistované psychoterapie, na příznaky deprese a úzkosti, 

které se rozvinuly v souvislosti s diagnózou onkologického onemocnění. 

Cíle a přínosy této studie jsou: 

● okamžitá pomoc až 60 účastníkům ve studii 

● zhodnocení účinnosti, nástupu a trvání antidepresivního účinku psilocybinu a ketaminu (ve 

srovnání s aktivním placebem midazolamem) v léčbě deprese, která doprovází onkologické 

onemocnění  

● vyhodnocení účinku psilocybinu a ketaminu na kvalitu života, well-being, nespecifickou úzkost a na 

akutní a přetrvávající vedlejší účinky, jako jsou vitální příznaky, sebevražednost, somatické a 

psychické nežádoucí příhody 

● potvrzení bezpečnosti podávaných látek v kombinaci s další léčbou související s onkologickým 

onemocněním 

● položení základů léčebných intervencí u deprese a existenciální tísně v souvislosti s jakýmkoliv 

jiným závažným až smrtelným onemocněním kromě onkologických 

● vnést do paliativní medicíny existenciální rozměr, kterému se dosavadní postupy věnují pouze 

okrajově, což je v rozporu s tím, že o tuto rovinu jde u kriticky nemocných především 
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Aktivity v roce 2022 

Mediální obraz 
Téma léčebného potenciálu psychedelik se ve spojení s Nadačním fondem pro výzkum psychedelik a českým 

výzkumem objevovalo již s určitou pravidelností v českých médiích.  

Přehled mediálních výstupů 

10.02.2022 Czechchrunch 

Unikátní česká studie psychedelik zkoumá jejich antidepresivní účinky. 

Chce přinést změny psychiatrie a pomoct umírajícím 

01.06.2022 HospitalIN 

Profesor Jiří Horáček: Psychedelika? To, co nás těší, má vždycky potenciál 

závislosti 

14.08.2022 

Česká televize 

(polední 

zprávy) 

Psilocybin jako lék deprese: účinek psychedelik zkouší Národní ústav 

duševního zdraví, hledá dobrovolníky 

12.09.2022 

Aktuálně.cz / 

DVTV 

Horáček: Psychedelika pomáhají léčit alkoholismus. Brzy se toho dočkáme i 

u nás 

25.09.2022 ČTK VIDEOSTREAM ZDARMA: Kulatý stůl nadačního fondu psychedelik Psyres 

10.10.2022 metro.cz 

Psychedelika pomáhají při léčbě depresí. Výzkum těchto látek však brzdí 

staré zákony 

08.11.2022 Brain We Are 

Jak se tvoří Vědomí? Co s ním dělají psychedelika? A kdy se mysl uzavírá do 

konspiračních teorií? 

10.11.2022 Frekvence 1 

Antidepresiva se dnes dají použít nejen k léčbě deprese, ale také 

nespavosti, říká psychiatr Tomáš Páleníček 

30.11.2022 Seznam zprávy Šamany s ayahuaskou zkoumají čeští vědci. V pralese a s využitím EEG 

https://cc.cz/unikatni-ceska-studie-psychedelik-zkouma-jejich-antidepresivni-ucinky-chce-prinest-zmeny-psychiatrie-a-pomoct-umirajicim/
https://cc.cz/unikatni-ceska-studie-psychedelik-zkouma-jejich-antidepresivni-ucinky-chce-prinest-zmeny-psychiatrie-a-pomoct-umirajicim/
https://www.hospitalin.cz/rozhovory/profesor-jiri-horacek-psychedelika-to-co-nas-tesi-ma-vzdycky-potencial-zavislosti-5765.html?fbclid=IwAR2YoLPYoa2kaz_UnXsXlQRBiIoYelYZGaPhIvp8EdL79Zb4fA6yop0xjIU
https://www.hospitalin.cz/rozhovory/profesor-jiri-horacek-psychedelika-to-co-nas-tesi-ma-vzdycky-potencial-zavislosti-5765.html?fbclid=IwAR2YoLPYoa2kaz_UnXsXlQRBiIoYelYZGaPhIvp8EdL79Zb4fA6yop0xjIU
https://www.ceskatelevize.cz/porady/10253066674-zpravy-ve-12/222411012000814/
https://www.ceskatelevize.cz/porady/10253066674-zpravy-ve-12/222411012000814/
https://video.aktualne.cz/dvtv/horacek-psychedelika-pomahaji-lecit-alkoholismus-brzy-se-toh/r~483091b8321711ed8b4e0cc47ab5f122/?fbclid=IwAR1m_zc_m9GBmGYfOOR5JtPCbj5-0qTR8Lb1SnR19IfMkCzrLPpDhRRDGeA
https://video.aktualne.cz/dvtv/horacek-psychedelika-pomahaji-lecit-alkoholismus-brzy-se-toh/r~483091b8321711ed8b4e0cc47ab5f122/?fbclid=IwAR1m_zc_m9GBmGYfOOR5JtPCbj5-0qTR8Lb1SnR19IfMkCzrLPpDhRRDGeA
https://www.ceskenoviny.cz/tiskove/zpravy/videostream-zdarma-kulaty-stul-nadacniho-fondu-psychedelik-psyres/2261874
http://metro.cz/
https://www.metro.cz/spolecnost/psychedelika-pomahaji-pri-lecbe-depresi-vyzkum-techto-latek-vsak-brzdi-stare-zakony.A221009_163316_metro-spolecnost_hyr
https://www.metro.cz/spolecnost/psychedelika-pomahaji-pri-lecbe-depresi-vyzkum-techto-latek-vsak-brzdi-stare-zakony.A221009_163316_metro-spolecnost_hyr
https://brainya.org/jiri-horacek-o-vnimani-a-realite/?fbclid=IwAR2uXBVzILjbZA3TXFCyiqVuqA2ZC8zQDAGtPepfgEhMnEKw3jgTZ0UaBJU
https://brainya.org/jiri-horacek-o-vnimani-a-realite/?fbclid=IwAR2uXBVzILjbZA3TXFCyiqVuqA2ZC8zQDAGtPepfgEhMnEKw3jgTZ0UaBJU
https://www.frekvence1.cz/radio/zaznamy-poradu/press-klub/antidepresiva-se-dnes-daji-pouzit-nejen-k-lecbe-deprese-ale-take-nespavosti-rika-psychiatr-tomas-palenicek.shtml?fbclid=IwAR3ztgoFtgFsdVhEzK5YNb9O89_UKyJCLvEuAFEaqY_kVFlvEi4Xb4nWI4c
https://www.frekvence1.cz/radio/zaznamy-poradu/press-klub/antidepresiva-se-dnes-daji-pouzit-nejen-k-lecbe-deprese-ale-take-nespavosti-rika-psychiatr-tomas-palenicek.shtml?fbclid=IwAR3ztgoFtgFsdVhEzK5YNb9O89_UKyJCLvEuAFEaqY_kVFlvEi4Xb4nWI4c
https://www.seznamzpravy.cz/clanek/magazin-zivotni-styl-samany-s-ayahuaskou-zkoumaji-cesti-vedci-v-pralese-a-s-vyuzitim-eeg-220355
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Organizace akcí a spolupráce 
Rok 2022 byl rokem navazování spolupráce a prohlubování vztahů 

s dalšími subjekty.  

S podporou České psychedelické společnosti jsme v květnu uspořádali 

přednášku zahraničního odborníka na MDMA-asistovanou psychoterapii 

Dr. Bena Sessy: Trauma, Addictions, MDMA and the Future of Psychiatry, 

která zaplnila velkou aulu Filozofické fakulty Univerzity Karlovy.  

V květnu Prahu také navštívil světoznámý odborník Dr. Gábor Maté, který 

rozšířil pohled na závislosti, trauma a léčbu, kterou představil Dr. Sessa. PSYRES zaujal v roli partnera 

workshopu a veřejné přednášky. V rámci návštěvy Dr. Matého proběhla soukromá večeře s organizátory a 

členy týmu Nadačního fondu PSYRES. 

V srpnu se uskutečnila benefiční přednáška Evy Césarové pro mladé publikum uspořádaná ve spolupráci 

s firmou Ultravagant. Ta měla za cíl rozšířit povědomí o léčebném potenciálu a rizicích spojených s 

psychedeliky mezi mladší generaci. 

Vytvořením přátelského vztahu s Bohdanou Tamas, producentkou filmu Descending the Mountain, která se 

následně stala Patronkou fondu, jsme navázali spolupráci se zahraniční filmovou produkcí. V Praze 

proběhla premiéra tohoto filmu spolu s diskusí s dalšími producentkami Annette Badenhorst a Martjee 

Nevejan. Martjee Nevejan je současně také režisérkou snímku. Vřelá návštěva nakonec vedla k navázání 

dlouhodobé spolupráce, mimo jiné, ve formě opakované benefiční projekce filmu na dalších místech (v 

Praze, v Liberci a v Bratislavě). 

V rámci péče o významné dárce proběhlo v květnu v Operu setkání podporovatelů, které posílilo a upevnilo 

vztahy s již aktivními donory a informovalo je o aktuálním dění na poli českého psychedelického výzkumu. 

Kauza manželů Kordysových 
Ve spojení s psychedelickými látkami se ozývala veřejná kauza manželů Kordysových, kteří byli obviněni a 

eventuálně i odsouzeni za organizaci rituálů, kde se podával psychoaktivní nápoj ayahuaska. Ten obsahuje 

látku DMT, kterou najdeme na seznamech zakázaných látek.  

V průběhu kauzy se po interní diskusi do procesu vložil i Nadační fond PSYRES. Díky podpoře správní rady 

Ondřeje Fryce a Václava Dejčmara jsme mohli ve spolupráci s AMI Communication kauzu adekvátně 

medializovat. V kolaboraci s Asaya z.s. k případu vznikla samostatná webová stránka. Viktor Mravčík, ředitel 

výzkumu společnosti Podané ruce a bývalý dlouholetý vedoucí Národního monitorovacího střediska pro 

drogy a závislosti, vytvořil petici, která se dožadovala změny zákona. Ke kauze se ve prospěch manželů 

vyjádřilo také mnoho odborníků i známých osobností.  

Přestože byli manželé odsouzeni na 8 a 6,5 let vězení, případ nakonec 

dopadl pozitivně – obdrželi prezidentskou milost od Miloše Zemana. V 

globálním měřítku se jedná o unikátní případ. Tuto milost považujeme za 

spravedlivé vyústění případu, který propojil mnoho doposud 

nespolupracujících institucí. Případ také ukázal, že smysluplně vynaložená 

aktivita může vést k pozitivním dopadům. 

  

https://czeps.org/?gad_source=1&gclid=CjwKCAjw6c63BhAiEiwAF0EH1MMWj3Ie7qIPu2Y0xyo4hMyE4M1dPPcFLSHB4s05QxpWKCRqfcF9nRoCpKIQAvD_BwE
https://psyres.eu/dr-ben-sessa-v-praze-o-traumatech-mdma-zavislostech-a-budoucnosti-psychiatrie/
https://psyres.eu/dr-ben-sessa-v-praze-o-traumatech-mdma-zavislostech-a-budoucnosti-psychiatrie/
https://psyres.eu/dr-gabor-mate-odbornik-na-lecbu-zavislosti-v-praze/
https://psyres.eu/dr-gabor-mate-odbornik-na-lecbu-zavislosti-v-praze/
https://psyres.eu/beseda-o-psychedelikach-pro-mlade/
https://www.youtube.com/watch?v=sF5Juf_lCY0
https://psyres.eu/film-descending-the-mountain-v-praze/
https://psyres.eu/kvetnove-setkani-s-podporovateli/
https://www.amic.cz/
https://www.asaya.cz/
https://podaneruce.cz/
https://www.drogy-info.cz/nms/o-nas/narodni-monitorovaci-stredisko-pro-drogy-a-zavislosti/
https://www.drogy-info.cz/nms/o-nas/narodni-monitorovaci-stredisko-pro-drogy-a-zavislosti/
https://psyres.eu/konec-kauzy-ayahuasca-kordysovym-predal-milost-ministr-blazek/
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